
 

 

 

Slagelse kommune d. 3. marts 2017 

 

Status og redegørelse for arbejdet med etablering af kunstige rev 

 2011 og 2012: Center for Teknik og Miljø (TM) afholder nogle møder med deltagelse af Danmarks 

Naturfredningsforening, Dansk Aquakultur, Det Maritime Danmark (brancheorganisation) og NIVA 

Danmark (forskningsinstitution). Formålet med møderne er at se på etablering af stenrev som 

virkemiddel i forhold til kvælstofreduktion fra havbrug. 

 

Møderne munder ikke ud i noget konkret, da etablering af stenrev er omkostningstung og ikke kan 

anvendes som virkemiddel i forhold til havbrug. 

 

 2013: Der kommer henvendelse til Slagelse kommune fra lokale sportsdykkere, som ønsker, at der 

etablere et kunstigt rev (sænkes et skib) ved Slagelse kommunes kyster. 

 

 30. september 2013: I Teknik og Miljøudvalget behandlede et forslag om etablering af et kunstigt 

rev ved Storebæltskysten. Det blev besluttet, at Center for Teknik og Miljø undersøger 

mulighederne for etablering af et eller flere kunstige rev langs kysten i Slagelse kommune. 

 

 Januar 2014: Der udarbejdes et notat, som beskriver mulighederne for etablering kunstige rev. 

 

 7. april 2014: Det besluttes i EPM-udvalget, at der iværksættes forundersøgelser til etablering af 

stenrev i Slagelses kommunes kystområder. Forundersøgelserne dækker hele Slagelse kommunes 

kyststrækning og skal udpege egnede områder for kunstige rev.  

 

 30. september 2014: Der afholdes møde med Udsætningsforeningen Vestsjælland (Per 

Christensen) om etablering af kunstige rev. 

 

 6. oktober 2014: Det blev i EMP-udvalget besluttet, at nedsætte en arbejdsgruppe med deltagelse 

af relevante organisationer, foreninger og Slagelse kommune. Fra EPM-udvalget blev valgt Johnny 

Persson og Flemming Erichsen. 

 

 7. november 2014 udarbejdes kommissorium for arbejdsgruppen. 

 

 4. december 2014: Der afholdes møde i arbejdsgruppen. Arbejdsgruppen består i første omgang af 

Udsætningsforeningen Vestsjælland og Slagelse kommune.  

 

På mødet var der et ønske om, at der skulle nedsætte en styregruppe med bl.a. politikerne og 3 

arbejdsgrupper, som henholdsvis skulle arbejde videre med stenrev ved Sprogø, rev ved sænkning 

af skib og rev i forbindelse med tankerne om en ny strandpark ved Korsør. Interessenterne kan så 

vælge sig ind i de grupper, de finder relevante.  
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 Februar 2015: Der arbejdes på at ansøge Villumfonden om penge til et revprojekt sammen med 

NIVA-Danmark (forskningsinstitution). Der ansøges at etablere kunstigt rev for opvækst af 

hummere (hummerrefugier). 

 

 17. marts 2015: Der afholdes møde om kunstige rev med følgende deltagere: Slagelse kommune, 

Danmarks Naturfredningsforening, Storebælt A/S, Udsætningsforening Vestsjælland, dykkeklubber 

fra Slagelse og Korsør samt lokal erhvervsfisker fra Korsør. 

 

 8. april 2015: Der sendes ansøgning om hummerrefugie til VELUX-fonden. 

 

 5. oktober 2015: Slagelse kommune modtager den bestilte rapport om forundersøgelser til 

etablering af kunstige rev ved vores kyster. 

 

 5. oktober 2015: Center for Teknik og Miljø fremsender anlægsønske om etablering af kunstige rev 

for budget 2016-2019. Der blev søgt om 4 mio. kr. fordelt med 1 mio. kr. pr. år. Erhvervs-, Plan-, og 

Miljøudvalget sendte anlægsønsket videre til budgetbehandling i Økonomiudvalget og Byrådet. Her 

blev anlægsønsket ikke imødekommet. 

 

 14. marts 2016: Der udsendes nyhedsbrev til ”revgruppen”. I nyhedsbrevet orienteres om, at det er 

besluttet, at arbejdet med etablering af kunstige rev placeres under §17, stk. 4-udvalget for Korsør.  

 

Dette skal ses på baggrund af, at Byrådet besluttede, som en del af budgetaftalen i 2014, at sætte 

fokus på vækst i Korsør. Derfor blev der nedsat et § 17 stk. 4 udvalg under Erhvervs-, Plan-, og 

Miljøudvalget til at arbejde med dette. Udvalget ser bl.a. på, hvilke muligheder der er for en 

fremtidig anvendelse af ”Halsskov Færgehavn” og andre projekter i relation til det nære marine 

miljø. 

 

 5. september 2016: Slagelse kommune bliver tilbudt af Forskningsinstituttet NIVA Danmark at 

deltage i et forsknings- og udviklingsprojekt med etablering af en kunstig revstruktur ved 

Færgehavnen. EMP-udvalget beslutter d. 5. september 2016, at Center for Teknik & Miljø skal 

deltage i projektet.  

 

 25. november 2016: Slagelse kommune fremsender ansøgning til Kystdirektoratet om etablering af 

kunstige revstrukturer ved Færgehavnen. Der er d.d. ikke modtaget en tilladelse til etablering af de 

kunstige rev, og der er ikke noget som tyder på, at de p.t. behandler sagen. Kystdirektoratet har 

telefonisk udtalt, at de er betænkelige ved at meddele tilladelse til etablering af kunstige rev.  

NMK 

 

 

http://www.slagelse.dk/

